



Schweizerische Eidgenossenschaft  
Confédération suisse  
Confederazione Svizzera  
Confederaziun svizra

Federal Department of Economic Affairs DEA  
Swiss Accreditation Service SAS

Based on the Accreditation and Designation Ordinance dated 17 June 1996 and on the advice of the Federal Accreditation Commission, the Swiss Accreditation Service (SAS) grants to

**IMO, Institut für Marktökologie  
Weststrasse 51  
CH-8570 Weinfelden**

**Institut für Marktökologie der  
Bio Stiftung  
Max-Stromeyer-Strasse 57  
DE-78467 Konstanz**

the accreditation as

**Certification body for organic agriculture produce and secondary products thereof, aquaculture and nature oriented products**

in accordance with the Standard EN 45011. The scope of accreditation is defined in the Official Directory of the Accredited Certification Bodies.



Accreditation mark and number: SCESp 004  
Date of accreditation: 26 November 1992  
Date of the last renewal of accreditation: 11 December 2012  
The accreditation is valid until: 10 December 2017

CH-3003 Berne-Wabern, 10 December 2012  
Swiss Accreditation Service

The Head  
Konrad Flück

SAS is a signatory of the multilateral agreements of the European co-operation for Accreditation (EA) for calibration, testing, inspection and certification of products, personnel, quality and environmental management systems, of the International Accreditation Forum (IAF) for certification of products, quality and environmental management systems and of the International Laboratory Accreditation Cooperation (ILAC) for calibration and testing.



Schweizerische Eidgenossenschaft  
Confédération suisse  
Confederazione Svizzera  
Confederaziun svizra

Eidgenössisches Volkswirtschaftsdepartement EVD  
Schweizerische Akkreditierungsstelle SAS

Gestützt auf die Akkreditierungs- und Bezeichnungsverordnung vom 17. Juni 1996 und die Stellungnahme der eidgenössischen Akkreditierungskommission erteilt die Schweizerische Akkreditierungsstelle (SAS) dem

**IMO, Institut für Marktökologie**  
**Weststrasse 51**  
**CH-8570 Weinfelden**

**Institut für Marktökologie der**  
**Bio Stiftung**  
**Max-Stromeyer-Strasse 57**  
**DE-78467 Konstanz**

die Akkreditierung als

**Zertifizierungsstelle für Erzeugnisse der ökologischen Landwirtschaft und daraus hergestellte Folgeprodukte, Aquakultur sowie naturnaher Produkte**

nach der Norm EN 45011. Der Geltungsbereich ist im offiziellen Verzeichnis akkreditierter Zertifizierungsstellen festgelegt.



Akkreditierungszeichen und -nummer: SCESp 004

Datum der Akkreditierung: 26. November 1992

Datum der letzten Erneuerung der Akkreditierung: 11. Dezember 2012

Gültigkeit der Akkreditierung bis: 10. Dezember 2017

CH-3003 Bern-Wabern, 10. Dezember 2012  
Schweizerische Akkreditierungsstelle

Der Leiter  
Konrad Flück

Die SAS ist Mitglied der multilateralen Abkommen der European co-operation for Accreditation (EA) für die Bereiche Kalibrieren, Prüfen, Inspizieren und Zertifizieren von Produkten, Personal, Qualitäts- und Umweltmanagementsystemen, des International Accreditation Forum (IAF) für die Bereiche Zertifizieren von Produkten, Qualitäts- und Umweltmanagementsystemen und der International Laboratory Accreditation Cooperation (ILAC) für die Bereiche Kalibrieren und Prüfen.

akkreditierung